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Istungi algus 09:00
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Istungit juhatas vallavanem Max Kaur, protokollis vallasekretär Aksana Pungas.

Kohal olid vallavalitsuse liikmed: Max Kaur, Aleksei Naumkin ja Natalia Abel.
Istungile kutsutud: arendusnõunik Rein Luuse,  finantsjuht Küllike Olup,  haridus-,  kultuuri- ja sotsiaaltöö
nõunik Maria Laanemäe, õigusnõunik Silver Peepmaa, andmekaitsespetsialist Aigi Kullerkupp ning volikogu
esimees Eduard East.
Istungil osales vallasekretär Aksana Pungas.

Päevakorras:
Valla arengukava 2019-2025 koos eelarvestrateegiaga aastateks 2019-2022 muutmise 
avalikustamisperioodil laekunud ettepanekute arutelu

Ettekandja: arendusnõunik Rein Luuse - esimene ettepanek puudutab Jõhvi vallale kuuluvat, kuid 
lepinguga spordiklubi BC Karjamaa kasutusse antud Karjamaa spordibaasi Alutaguse vallas. 
Ettepanek on saadetud üheksa isiku poolt allkirjastatuna. Kirjas on esitatud vastuväide ideele
viia spordibaas üle spordikooli juhtimise alla (arengukava p. 5.3.2.5 täiendusettepanek, mis on 
kajastatud arengukava muutmise esimesel lugemisel 22. augustil 2019 vallavolikogus).
Vallavalitsus on seejärel pakkunud välja pisut teise sõnastuse: „...tagasi toomine spordikooli alla”,

sest varasemal ajal on samuti olnud periood, kus see objekt on olnud spordikooli hallata.
Teema oli arutlusel ka 11. septembril toimunud volikogu spordikomisjonis. Selgepiirilist seisukohta
ei võetud, jäi kõlama arvamus, et selle ettepaneku peaks volikogu läbi hääletama.
Vallavalitsus o t s u s t a s jääda oma ettepaneku juurde kasutada teist sõnastust: „...tagasi toomine

spordikooli alla” ning pakkuda arengukava ja eelarvestrateegia kinnitamise eelnõus välja sõnastus
sellisel moel.

Teine  ettepanek  oli  esitatud MTÜ Linnaprojektid  poolt  ja  ettepanekud puudutasid  peaasjalikult
linnaruumi  arengut.  Volikogu  majandus-  ja  eelarvekomisjon,  mis  neid  teemasid  enim käsitleb,
toimub 18. septembril. 
Linnaprojektid MTÜ ettepanekud ja arvestamine/mittearvestamine (kursiivis):
1.4 Rahvastik
1.4.2 Arengut takistavad piirangud
Täiendada punktidega:
• Tööturu sõltuvus energeetika sektorist – arvestada. lisada ptk 1.11.2 (Tööjõud) alla ja ette sõna 

„Piirkondliku”;

• Kvaliteetse hariduse puudumine IT sfääris - mitte arvestada, sarnast on öeldud ka p 2.1.2.12;

• Ebapiisav kodanike aktiivsus – mitte arvestada, sarnast on öeldud ka p 1.16.2.5 ja 2.1.2.5;

• Noorte potentsiaali piiratud arengu võimalused sotsiaal-majanduslikus sfääris – ettepaneku 

sõnastus raskesti mõistetav. Avalikul arutelul selgitas ettepaneku esitaja, et mõeldud on programme

noortele töövõimaluste loomiseks, esimese töökogemuse saamiseks. Mitte arvestada, sest valla 

võimalused taolisteks tegevusteks on piiratud, kuigi mõningaid jõupingutusi on tehtud – näiteks 
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viimasel suvel kahekordistati valla poolt noortele organiseeritava töömaleva osaluskohti. Noorte 

tööhõive küsimuse puhul on tegemist ülemaailmse probleemiga ning lahendused peituvad valdavalt 

riiklikes või rahvusvahelistes kokkulepetes ja programmides.

• Ebapiisav kogus kohti ja avalike ruume kasuliku ajaveetmise tarvis. - sarnast on öeldud ka p 

1.3.2.2 ja p 1.16.2.2. Probleemi leevendamismeetmena on vallavalitsus tegevusi ka juurde 

plaaninud, tehes ettepaneku p 5.7.2.28 (minigolf, kurn jms vaba-õhu tegevuspaikade rajamine). 

Arvestada esitatud ettepanekuga, sõnastades selle punktis 1.17.2.7  „Avalikus ruumis oleks juurde 

vaja vabas õhus ajaveetmise kohti ja uusi tervisespordi rajatisi”.

1.6 Juhtimine
1.6.1 Arengut takistavad piirangud
Täiendada punktiga:
• Elanike ja avalike organisatsioonide väike kaasatus otsuste langetamisesse – sarnast on öeldud 

küll ka p. 2.1.2.11, kuid arvestada ettepanekuga ja lisada p. 1.6.2.2 sõnastuses: „Elanike ja avalike 

organisatsioonide vähene kaasatus otsuste kujundamisel”.

5.7 Kultuur ja sport
5.7.2 Arendussuund: Toimekeskkonna arendamine
Täiendada:
• Koostöös Eesti Apteekide Ühendusega luua uus kultuuriasutus – apteek Raekoja platsil, mille
sees oleks muuseum ka. - ettepanek mitmeti mõistetav, kuid avalikul ettepanekul esitaja selgitas 

ideed, et näiteks fakt, et Keskväljaku ääres asub hoone, milles asus Eesti vanimaid maa-apteeke, on

väheselt eksponeeritud (olemas vaid väike mälestustahvel) ja see on ressurss, mille võiks kasutusele

võtta. Arvestada osaliselt, lisades p 5.7.2.30 sõnastuses „Ajaloolis-kultuuriliste ressursside suurem 

kasutuselevõtt turismiarenduses ja linnakeskkonna mitmekesistamises”.

5.8 Avalik ruum ja heakord
5.8.1 Arendussuund: Toimekeskkonna arendamine
Täiendada:
• Edendada aadressil Jaama 6, Jõhvi asuva avaliku ruumi arendamist, mis on mõeldud IT
hariduse kvaliteedi ja kultuurikeskkonna parandamiseks. - tegemist on eraomandiga, mille avaliku 

ruumina arendamist ei plaanita enne vastavasisulisi läbirääkimisi ja lepingut. Mitte arvestada. 

Kinnistu valdajatel tuleb soovi korral selleks eraldi valla poole pöörduda. Küll plaanitakse 

eelolevatel aastatel avaliku ruumi parendusi nimetatud kinnistu lähiümbruses (olemasoleva 

skatepargi asukoha muutumisel tehakse selle asupaika laste liiklusõppelinnak, parendused Jaama 

tn kõnniteedel, raudteejaama hoone ja ümbruse heakorrastamine jms);

5.8.2 Arendussuund: Sotsiaalse sidususe suurendamine
Täiendada:
• Koostada ühise koostöömemorandumi avalike organisatsioonide ja Jõhvi valitsuse vahel. - 
ettepanek mitmetimõistetav. Avalikul arutelul selgitas ettepaneku esitaja, et mõeldud on kaasamise 

ja avatud valitsemise põhimõtteid käsitleva deklaratsiooni laadset dokumenti. Kuigi vallavalitsus 

tervitab kodanikuühiskonna arengut ning oma võimaluste piires aitab sellele kaasa, ei plaanita 

hetkel täiendavaid deklaratiivseid dokumente ning tõhustada tuleks pigem olemasolevate 

valitsemis- ja kaasamisinstrumentide tööd (valdkonnapõhised ümarlaua kohtumised ühiskondlike 

organisatsioonidega, juhtumipõhised ümarlauad, volikogu komisjonide töö jms);

5.9 Teed ja transport
5.9.1 Arendussuund: Toimekeskkonna arendamine
Täiendada:
• Luua aadresside Rakvere 3a, Rakvere 5a, Rakvere 3 ja Rakvere 5 ümber ja nende keskele
täielikult jalakäijate ala. - Arvestatud. Vallavalitsus on juba eelnevalt täiendanud eelnõu p 5.8.1.22 

lausega „Arendused Rakvere tänava alguses sealse liikluskorralduse kergliiklejasõbralikumaks 

muutmisel.” Lisaks ettepanekus nimetatud kinnistuid võib see tegevus kätkeda veel ka Rakvere nt 7 



ja 9 maaüksusi. Probleem tuleb kompleksselt lahendada, võttes arvesse veel linnaruumi 

ümberkorraldusi Veski tn L1, Rakvere tn T 11, Veski tn T4 jt ümbruskonna maaüksustel.

• Arendada kesklinnas tasulist parkimissüsteemi. - ettepaneku esitajad selgitasid avalikul arutelul, 

et tasulise parkimisega saaks probleemkohtades vähendada parkimist (näiteks Rakvere 3a, Rakvere 

5a, Rakvere 3 ja Rakvere 5 kinnistutel), kuna seal on väga palju jalakäijaid, kelle liikumisteed 

ristuvad manööverdavate autodega ning probleemid on nii liiklusohutuse, talvise lumekoristuse kui 

linnaruumi üldise esteetikaga. 

Vallavalitsus on probleemist teadlik ning samal põhjusel on lisatud ka ettepanek eelnõu p 5.8.1.22 

täiendamiseks lausega „Arendused Rakvere tänava alguses sealse liikluskorralduse 

kergliiklejasõbralikumaks muutmisel.” Mitte arvestada. Tasuline parkimine on vaid üks võimaliku 

lahenduse komponente ja Jõhvi linnas ka varem proovitud ning hetkel selles üksinda lahendust ei 

nähta.  Pigem tuleb kasutada muid linnaehituslikke ja liikluskorralduslikke võtted, millega 

kavandamisega on vallavalitsus juba alustanud.

Vallavalitsus  o t s u s t a s tehtud ettepanekuid kasutada arengukava ja eelarvestrateegia kinnitamise
eelnõus osaliselt, võttes arvesse eeltoodud põhjendusi.
Otsustati  pärast  heakskiidetud  muudatusettepanekute  sisseviimist  arengukavasse  ja
eelarvestrateegiasse  suunata  määruse  eelnõu  „Jõhvi  valla  arengukava  2020  –  2025  koos
eelarvestrateegiaga  aastateks  2020  –  2023  kinnitamine”  vallavolikogu  septembrikuu  istungile
teiseks lugemiseks ja vastuvõtmiseks.

Peale päevakorda:

arutusel:
● Aleksei  Naumkin  -  SA Jõhvi  Hooldekeskus  juhatuse  liige  Artur  Seppern  on  esitanud

vallavalitsusele taotluse seoses amortiseerunud lifti ootamatu rikkega Kaare 3 asuvas Jõhvi
Hooldekeskuses,  mida  on  ühiselt  kasutanud  toetatud  elamisega  puuetega  noored,  Jõhvi
Päevakeskuse külastajad ja ka SA Jõhvi Hooldekeskus, milles palub leida vallal võimaluse
tasuda osaliselt lifti remondi eest 3 665,60 eurot. Sihtasutus tasub omalt poolt  remondi eest
1832,80 eurot. 
Valitsuse liikmed jäid seisukohtale kaaluda võimalust jagada lifti remondikulud kõigi seal  
tegutsevate asutuste vahel ning langetada otsus järgmisel vallavalitsuse istungil.

Max Kaur
Istungi juhataja Aksana Pungas
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